
Protokół Nr XXVIII/17  z posiedzenia

Rady Miejskiej w Michałowie VII kadencji, które odbyło się 27 kwietnia 2017r. w sali
narad Urzędu Miejskiego w Michałowie przy ulicy Białostockiej 11

Obradom  przewodniczyła  Irena  Suprun  -  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w
Michałowie.

O godzinie10:08  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  w Michałowie   -  otworzyła  obrady
XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.

Na stan 15 radnych w chwili otwarcia obrad obecnych było 15 radnych. 

1 Ancipiuk Maria
2 Barszczewska Anna
3 Bielenia Nina
4 Borowski Jan
5 Burak Dorota
6 Charytoniuk Marek – wiceprzewodniczący Rady
7 Dziewiątkowski Sławomir
8 Hajduczenia Marian
9 Kazberuk Alina
10 Kupraszewicz Ewa
11 Ławreszuk Halina
12 Łuksza Sławomir
13 Łuksza Swietłana
14 Nos Eugeniusz
15 Suprun Irena – przewodniczący Rady

Ponadto w obradach uczestniczyli:
Burmistrz  Michałowa  –  Włodzimierz  Konończuk,  Zastępca  Burmistrza  Jerzy

Chmielewski, Skarbnik - Małgorzata Golak, kierownicy zakładów budżetowych, Mecenas –
Aleksander Bojczuk, zaproszeni sołtysi, mieszkańcy gminy.

Przewodnicząca po  sprawdzeniu  listy  obecności,  stwierdziła,  że  obrady  są
prawomocne, ponieważ w obradach uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu
Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum władne do podejmowania uchwał i decyzji. 

Ad. 2 Zatwierdzenie porządku XXVIII sesji Rady Miejskiej w Michałowie
Wiceprzewodniczący Marek Charytoniuk  zgłosił   wniosek o wycofanie  z  bloku

uchwał  projektu  uchwały  umieszczonej  w  ppkt.  „f”  tj.  „w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr
XXIII/217/08  Rady Gminy Michałowo z  dnia  27  listopada  2008r.  w sprawie  uchwalenia
Statutu Gminy Michałowo” i skierowanie go ponownie pod dyskusję do Komisji Statutowej.

Radni w głosowaniu jawnym 8 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciw” i 2 głosach
„wstrzymujących się” przyjęli wniosek o wycofanie ppkt. „f” z porządku obrad. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych.  
W obliczu braku innych wniosków Przewodnicząca przeszła do głosowania porządku

obrad z uwzględnieniem przegłosowanego wniosku. 
Radni w głosowaniu jawnym 14 głosami ,,za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie

„wstrzymującym się” przyjęli porządek:
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Zatwierdzenie porządku obrad XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.
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3. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.
4. Informacja Burmistrza o pracy w okresie międzysesyjnym.
5. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) przejęcia przez Gminę realizacji zadania pn. „Opracowanie dokumentacji projektowej na 
zadanie Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1453B Łuplanka Stara-Łuplanka Nowa
(Gm. Michałowo)”;

b) zmian w budżecie Gminy na 2017 r.;
c) uchylenia uchwały o pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu przeznaczonej na zadanie 

– przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1444B przejście przez miejscowość Sokole;
d) pomocy rzeczowej Powiatowi Białostockiemu na wykonanie zadania pn. „Opracowanie 

dokumentacji projektowej na zadanie – przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1453B 
na odcinku Łuplanka Stara – Łuplanka Nowa (gm. Michałowo)”;

e) ustalenia wysokości stawek procentowych opłat adiacenckich;
6. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Michałowie za 
2016 r. oraz ocena zasobów pomocy społecznej.
7. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Michałowo z Organizacjami 
Pozarządowymi w 2016r.
8. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.
9. Sprawy różne.
10. Zamknięcie obrad XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie
 W  obliczu  braku  uwag  do  protokołu  Przewodnicząca  przeszła  do  głosowania

protokołu z XXVII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli protokół z XXVII

Sesji Rady Miejskiej w Michałowie. 
W głosowaniu brało udział 15 radnych.

Ad. 4 Informacja Burmistrza z pracy w okresie międzysesyjnym
Burmistrz  przedstawił radnym sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym (w

załączeniu do protokołu).
Przewodnicząca poinformowała  radnych,  aby  wszelkie  pytania  do  Burmistrza

kierować w punkcie obrad „Sprawy różne”. 

Ad. 5 Podjęcie uchwał w sprawie

Projekt  uchwały  w  sprawie przejęcia  przez  Gminę  realizacji  zadania  pn.
„Opracowanie dokumentacji  projektowej na zadanie Przebudowa z rozbudową drogi
powiatowej Nr 1453B Łuplanka Stara-Łuplanka Nowa (Gm. Michałowo)”

Burmistrz  poinformował,  iż  Rada  Powiatu  Białostockiego  nie  przyjęła  niektórych
zadań, o które gmina ubiegała się w ramach wspólnych działań z Powiatowym Zarządem
Dróg.  W związku z powyższym doszło do rozmów z Zarządem Powiatu dot. wykonania
zadania i opracowanie dokumentacji technicznej przez Gminę w ramach środków własnych. 

Radna  Dorota  Burak przewodnicząca  Komisji  Finansowej  poinformowała,  iż
komisja  jednogłośnie  zaopiniowała  powyższy  projekt  uchwały.  Radna  dodała,  że  Rada
Powiatu  podjęła  uchwałę  o  50% zwrocie  kosztów opracowania  dokumentacji  dla  Gminy
Michałowo.

W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca
zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem.
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Radni  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  15  głosami  „za”  przyjęli  uchwałę  w
sprawie  przejęcia  przez  Gminę  realizacji  zadania  pn.  „Opracowanie  dokumentacji
projektowej  na  zadanie  Przebudowa  z  rozbudową drogi  powiatowej  Nr  1453B  Łuplanka
Stara-Łuplanka Nowa (Gm. Michałowo)”.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.
Uchwała  Nr XXVIII/191/17 Rady Miejskiej  w Michałowie  z  dnia  27 kwietnia

2017  roku  w  sprawie  przejęcia  przez  Gminę  realizacji  zadania  pn.  „Opracowanie
dokumentacji projektowej na zadanie Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr
1453B Łuplanka Stara-Łuplanka Nowa (Gm. Michałowo)”.

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2017 r.
Burmistrz  poinformował, iż Rada Powiatu nie przyjęła do realizacji zdania budowy

ulicy w Sokolu, dlatego też środki w wysokości 350 tyś zł należy przeznaczyć na inny cel. W
związku  z  powyższym  przystąpiono  do  opracowania  dokumentacji  technicznej  ulicy  w
Sokolu na odcinku od Domu Pomocy Społecznej i Centrum Produktu Lokalnego w kierunku
drogi powiatowej. Burmistrz dodał, że środki finansowe zamierza się włączyć do bieżącego
utrzymania dróg.

Radna Ewa Kupraszewicz zaproponowała, aby za zgodą Powiatu z części powyżej
wspomnianych  środków  utwardzić  drogę  powiatową  w  Sokolu  w  kilku  najbardziej
wymagających utwardzenia odcinkach. 

W wyniku dyskusji  radna Maria Ancipiuk stwierdziła, że przeznaczone wcześniej
środki   na  drogi  w  Sokolu  powinny  w  Sokolu  pozostać,  natomiast  radny  Eugeniusz
Nos-przewodniczący  Komisji  Rolnictwa  dodał,  że  komisja  wybiera  się  na  objazd  dróg
gminnych  po  którym  ustali  się  kolejność  naprawy  dróg  i  ewentualnie  wystosuje  się
odpowiednie pisma do  Powiatu.  

Radna  Dorota  Burak przewodnicząca  Komisji  Finansowej  poinformowała,  iż
komisja jednogłośnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. Radna dodała, że 380 tyś zł w
całości  przeznaczone  jest  na  drogi-w  tym  320  tyś  zł  na  drogi  w  Sokolu  i  60  tyś  zł  na
wcześniej przegłosowany projekt uchwały dot. opracowania dokumentacji projektowej drogi
Łuplanka Stara – Łuplanka Nowa.

Podczas  dyskusji  radni  stwierdzili,  iż  należy  zmienić  kolejność  podejmowanych
uchwał. W rezultacie  radna Maria Ancipiuk zgłosiła wniosek formalny, aby w porządku
obrad w pkt 5 „Podjęcie uchwał w sprawie” zmienić kolejność podjęcia uchwał w następujący
sposób:

b) uchylenia uchwały o pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu przeznaczonej na 
zadanie – przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1444B przejście przez 
miejscowość Sokole;

c) zmian w budżecie Gminy na 2017 r.
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przegłosowali zgłoszony

wniosek dot. zmiany kolejności podjęcia uchwał. 
W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Projekt uchwały w sprawie  uchylenia uchwały o pomocy finansowej Powiatowi
Białostockiemu przeznaczonej na zadanie – przebudowa z rozbudową drogi powiatowej
Nr 1444B przejście przez miejscowość Sokole

W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca
zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem.

3



Radni w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy 1 głosie  „przeciw” i 1 głosie
„wstrzymującym się” przyjęli uchwałę w sprawie  uchylenia uchwały o pomocy finansowej
Powiatowi  Białostockiemu  przeznaczonej  na  zadanie  –  przebudowa  z  rozbudową  drogi
powiatowej Nr 1444B przejście przez miejscowość Sokole.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.
Uchwała  Nr XXVIII/192/17 Rady Miejskiej  w Michałowie  z  dnia  27 kwietnia

2017 roku w sprawie uchylenia uchwały o pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu
przeznaczonej  na  zadanie  –  przebudowa  z  rozbudową  drogi  powiatowej  Nr  1444B
przejście przez miejscowość Sokole”

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok 
Skarbnik przedstawiła zmiany jakich dokonano w budżecie (istota zmian zawarta jest 

w załącznikach do projektu uchwały-w załączeniu do protokołu). 
Podczas  dyskusji  radna  Ewa  Kupraszewicz zwróciła  uwagę  na  potrzebę

przeznaczenia środków finansowych na drogi w Sokolu, natomiast  Burmistrz zauważył, że
przeznaczenie konkretnych sum na konkretne cele jest możliwe po wykonaniu dokumentacji
technicznej; w chwili obecnej środki włącza się do bieżącego utrzymania dróg z docelowym
przeznaczeniem ich na Sokole.

W  obliczu  braku  wniosków  formalnych  do  projektu  uchwały  Przewodnicząca
zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem.

Radni w głosowaniu jawnym 13 głosami ,,za”, przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach
„wstrzymujących się” przyjęli uchwałę w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.
Uchwała  Nr XXVIII/193/17 Rady Miejskiej  w Michałowie  z  dnia  27 kwietnia

2017 roku w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok

Projekt  uchwały  w  sprawie  pomocy  rzeczowej  Powiatowi  Białostockiemu  na
wykonanie  zadania  pn.  „Opracowanie  dokumentacji  projektowej  na  zadanie  –
przebudowa z rozbudową drogi  powiatowej Nr 1453B na odcinku Łuplanka Stara –
Łuplanka Nowa (gm. Michałowo)”;

W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca
zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem.

Radni  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  15  głosami  ,,za”  przyjęli  uchwałę  w
sprawie  pomocy  rzeczowej  Powiatowi  Białostockiemu  na  wykonanie  zadania  pn.
„Opracowanie  dokumentacji  projektowej  na  zadanie  –  przebudowa  z  rozbudową  drogi
powiatowej Nr 1453B na odcinku Łuplanka Stara – Łuplanka Nowa (gm. Michałowo)”.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.
Uchwała  Nr XXVIII/194/17 Rady Miejskiej  w Michałowie  z  dnia  27 kwietnia

2017  roku  w  sprawie  pomocy  rzeczowej  Powiatowi  Białostockiemu  na  wykonanie
zadania  pn.  „Opracowanie  dokumentacji  projektowej  na  zadanie  –  przebudowa  z
rozbudową drogi powiatowej Nr 1453B na odcinku Łuplanka Stara – Łuplanka Nowa
(gm. Michałowo)”

Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  stawek  procentowych  opłat
adiacenckich

Radna  Dorota  Burak przewodnicząca  Komisji  Finansowej  poinformowała,  iż
komisja  jednogłośnie 7 głosami „za” zaproponowała wysokość  stawki procentowej  opłaty
adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości:  
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-  w  wyniku  podziału  dokonanego  na  wniosek  właściciela  lub  użytkownika
wieczystego, który wniósł  opłaty roczne za okres użytkowania tego prawa na  25%
wzrostu nieruchomości;
- spowodowanego budową urządzeń infrastruktury technicznej na 25% różnicy między
wartością,  jaką  nieruchomość  miała  przed  wybudowaniem  urządzeń  infrastruktury
technicznej, a wartością, jaką nieruchomość ma po ich wybudowaniu.
Pani Elżbieta Rosińska kierownik referatu inwestycyjno – geodezyjnego zapoznała

radnych ze sposobem naliczania stawek ww. opłat, możliwymi granicznymi ich wartościami
oraz  poinformowała,  iż  wymóg  podjęcia  powyższej  uchwały  został  narzucony  przez
Regionalną Izbę Obrachunkową. 

W wyniku dyskusji radny Sławomir Łuksza zgłosił wniosek formalny, aby obydwie
stawki ustalić na poziomie 5%.

Radni w głosowaniu jawnym 6 głosami „za”, przy 7 głosach „przeciw” i 2 głosach
„wstrzymujących  się”  odrzucili  zgłoszony  wniosek  o  ustalenie  opłaty  adiacenckiej  na
poziomie 5% w przypadku obydwu stawek. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych.  
Radna  Dorota  Burak przewodnicząca  Komisji  Finansowej  zgłosiła  wniosek

formalny, aby obydwie stawki opłaty adiacenckiej wynosiły 25% - zgodnie z opinią Komisji. 
Radni w głosowaniu jawnym 7 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw” i 4 głosach

„wstrzymujących się” przyjęli zgłoszony wniosek. 
W głosowaniu brało udział 15 radnych. 
W obliczu braku innych wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca

zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem.
Radni w głosowaniu jawnym 7 głosami ,,za”, przy 3 głosach „przeciw” i 5 głosach

„wstrzymujących się” przyjęli uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek procentowych
opłat adiacenckich.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.
Uchwała  Nr XXVIII/195/17 Rady Miejskiej  w Michałowie  z  dnia  27 kwietnia

2017 roku w sprawie ustalenia wysokości stawek procentowych opłat adiacenckich

Przewodnicząca o godz. 11:22 ogłosiła przerwę, o godz. 11:35 wznowiła obrady.

Ad. 6   Sprawozdanie z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w
Michałowie za 2016 r. oraz ocena zasobów pomocy społecznej 

Kierownik Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Funkowska na
podstawie  prezentacji  multimedialnej  przedstawiła  sprawozdanie  z  działalności  Miejsko
Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Michałowie  za  2016  r.  oraz  ocenę  zasobów
pomocy społecznej (w załączeniu do protokołu).

Ad.  7  Sprawozdanie  z  realizacji  Programu  Współpracy  Gminy  Michałowo  z
Organizacjami Pozarządowymi w 2016r.

Radni nie zgłosili uwag do sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy
Michałowo z Organizacjami Pozarządowymi w 2016r.

Ad. 8 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych – brak 

Ad. 9 Sprawy różne

Poruszono następujące tematy:
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-  Radna  Ewa  Kupraszewicz  -  podziękowała  Burmistrzowi  za  interwencję  w  sprawie
przejazdu autobusów do Sokola – autobusy już docierają do wsi;
-  Radna  Maria  Ancipiuk  –  poruszyła  temat  budowy  drogi  Zaleszany  –  Jałówka  i
rozbieżności pomiędzy ilością żwiru w projekcie na koronie drogi tj. 5123 m3 żwiru a ilością
żwiru w przetargu tj. 500 m3. Radna spytała, czy w związku z powyższym jest szansa na
właściwe utrzymanie tej drogi– Burmistrz stwierdził, że nie słyszał nic na temat różnicy w
wielkości żwiru i poinformował, że temat wyjaśni pani kierownik Rosińska;
- Wiceprzewodniczący:
- podziękował Burmistrzowi za interwencję w spawie poprawy dróg  lokalnych na terenie
jego okręgu wyborczego;
-zwrócił  uwagę  na  rozbieżności  w  ilości  żwiru  na  drodze  Zaleszany  –  Jałówka  o  czym
świadczą  dane  zawarte  na  stronie  BIP  Urzędu–  Kierownik  Elżbieta  Rosińska
poinformowała,  że  temat  zostanie  wyjaśniony w późniejszym terminie  z  uwagi  na  to,  iż
pracownica nadzorująca tą inwestycję w dniu dzisiejszym jest na urlopie;
-  poruszył  temat  brzydkiego  zapachu  i  złego  smaku  wody  w  Szymkach  oraz  spytał  o
sprawność hydrantów – Kierownik ZGKiM Eugeniusz Załęski wyjaśnił przyczynę takiego
stanu rzeczy (częste awarie, płukania itp.), dodał, że badania wody sporządzane przez Sanepid
są prawidłowe. Kierownik dodał, że działania ZGKiM zmierzają do poprawy jakości wody na
tym terenie, natomiast hydranty są systematycznie przeglądane;
- Radny Sławomir Łuksza – podziękował Burmistrzowi za uporządkowanie terenu na rogu
ul. Leśnej i Gródeckiej w Michałowie. Radny spytał kto będzie wykonawcą ul. Klonowej i
czy ZGKiM brał udział w przetargu – Burmistrz poinformował, iż w przetargu uczestniczyło
5 firm, nie ma jeszcze rozstrzygnięcia, ale najkorzystniejszą ofertę przedstawiła Spółdzielnia
Kółek Rolniczych w Michałowie. Dla ZGKiM, możnaby było taką pracę zlecić, jednak dziś
znając  potencjalną cenę wykonania trudno powiedzieć,  czy za tą  kwotę ZGKiM byłby w
stanie tą pracę wykonać. Co do uczestnictwa ZGKiM w przetargu to w tym temacie musiałby
się wypowiedzieć Mecanas.  Kierownik ZGKiM Eugeniusz Załęski dodał,  że  Zakład nie
mógłby wykonać tego zadania z uwagi na użytą w zadaniu technologię;
-  Radna  Swietłana  Łuksza  –  spytała  na  jakim  etapie  jest  inwestycja  dot.  budowy
przedszkola-Burmistrz  poinformował, że najprawdopodobniej  w dniu jutrzejszym dojdzie
do podpisania umowy z projektantem;
-  Radny Marian Hajduczenia –  zgłosił  konieczność poprawy przejezdności  i  remont ul.
Zarzeczańskiej w Jałówce;

O godz. salę narad opuściła radna Maria Ancipiuk.

-  Radna Ewa Kupraszewicz - prosiła Burmistrza o pozostawienie środków w budżecie z
przeznaczeniem na poprawę stanu dróg w Sokolu;
- Sołtys sołectwa Bachury Zdzisław Worona:
- podziękował Kierownikowi ZGKiM za pomoc przy równaniu działki w Bachurach,
- poruszył temat możliwości wpłynięcia na właścicieli posesji prywatnych (w okolicach wsi
Bachury) celem uprzątnięcia swoich niezamieszkałych działek;  
- Sołtys sołectwa Jałówka Piotr Dąbrowski – zwrócił uwagę na konieczność odkrzaczenia
poboczy na drodze powiatowej prowadzącej do Kol. Mostowlany oraz odprowadzenia wody
na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej z ul. Zarzeczańską w Jałówce;
-  Sołtys  sołectwa  Pieńki  Luba  Aksiucik –  poruszyła  temat  uszczegółowienia  zasad
wypożyczania świetlicy w Pieńkach;
- Radny Jan Borowski - podziękował Burmistrzowi za wykonanie chodnika na Osiedlu w
Bondarach;
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- Sołtys sołectwa Ciwoniuki Barbara Gryc – zgłosiła problem zaśmiecania lasu w okolicach
wsi Ciwoniuki.
 
Ad. 10 Zamknięcie obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej

W związku  z  wyczerpaniem  porządku  Przewodnicząca  o  godz.  13:05  zamknęła
obrady XXVIII Sesji Rady w Michałowie VII kadencji.

Przewodniczący Rady Miejskiej
w Michałowie

mgr Irena Suprun

Protokołowała: U. Tarasewicz
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